
 

 

Protokół Nr XXV/2012 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 29 listopada 2012r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 12
20 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 13 radnych, Wójt Gminy Jan Szewczyk, 

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński oraz 15 innych zaproszonych osób. 

 

Radni nieobecni: 

1) Marek Banaszek 

2) Jan Łuczak 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady 

Gminy. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Klaudia Kalinowska – inspektor ds. gospodarki komunalnej, rolnictwa i 

ochrony środowiska, 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
00

 otworzył XXV Sesję 

Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 

marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po 

powitaniu radnych i gości zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad 

dzisiejszej sesji został przekazany Radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 3 



 Statutu Gminy Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany 

porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIV Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac w 

okresie międzysesyjnym 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Informacja z realizacji zadań wynikających z wdrożenia ustawy o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 

10. Zapoznanie się z planowanymi taryfami dla zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na 2013 rok 

11. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i zbiorowego odprowadzania ścieków – druk nr 188, 

b. w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla 

samorządowego zakładu budżetowego w 2013r. – druk nr 189, 

c. w sprawie zakresu i firmy informacji o przebiegu wykonania 

budżetu Gminy Wierzchowo, informacji o kształtowaniu się 

wieloletniej prognozy, w tym realizacji ujętych w prognozie 

przedsięwzięć oraz informacji o przebiegu wykonania planu 

finansowego samorządowych instytucji kultury za pierwsze 

półrocze roku budżetowego – druk nr 190, 

d. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2012 rok – 

druk nr 191, 

e. w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Wierzchowo z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2013 

– druk nr 192, 

f. w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Grażyny Górskiej na działania 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wierzchowie – druk nr 193. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

13. Komunikaty i sprawy różne. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

 



Przewodniczący obrad Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z 

Radnych lub Wójt chciałby uzupełnić zaproponowany porządek obrad o 

dodatkowe punkty lub o inne istotne dla Rady lub naszej społeczności 

samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować 

zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 3. 

 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół z 

XXIV Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 30 października 2012 

został wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed 

rozpoczęciem dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna 

uwaga dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i 

uwag do protokołu uregulowana została w § 52 ust. 1-5 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zapisów 

w protokole Przewodniczący Rady uznał protokół za sporządzony poprawnie i 

poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu 

z XXIV sesji Rady Gminy. 

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

przyjęła protokół z XXIV sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, 

stanowiące załącznik nr 3 do nin. protokołu radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem o sesji.  

Wójt uzupełnił sprawozdanie o następujące informacje: 

 

 dokonano otwarcia ofert na wykonanie dokumentacji dot. Budowy sieci 

kanalizacji sanitarnej w pozostałej części gminy Wierzchowo. Wpłynęły 

cztery oferty. 30 listopada br. nastąpi wyłonienie oferenta zadania. Wójt 

od razu przeprosił sołtysów tych sołectw, których nie obejmie kanalizacja, 

ale możemy aplikować w ramach Programu w przydomowe oczyszczalnie 

ścieków – wkład własny 10%, Wójt zaapelował do sołtysów o 



nagłośnienie o tej możliwości w terenie i zgłaszanie się chętnych do 

Urzędu Gminy Wierzchowo, 

 Wójt poinformował, że zgodnie z ustawą, która nakłada przeprowadzenie 

kontroli w sprawie deklaracji podatkowych, po nowym roku odbędą się w 

naszej gminie takie kontrole gospodarstw w celu weryfikacji podanych 

informacji w deklaracjach podatkowych. Wójt dodał, że jeżeli podatnik 

sam dokona sprostowania danych zawartych w deklaracji nie poniesie z 

tego tytułu konsekwencji, jeśli nie dokona sprostowania, a kontrola 

wykaże nieprawidłowości, podatnik zostanie pociągnięty do 

odpowiedzialności. Wójt zwrócił się do sołtysów o nagłośnienie w terenie 

tej sprawy, jak również sprawy dotyczącej podłączania się do kanalizacji 

– wiele osób podłączyło się, ale jeszcze nie wszyscy, 

 Wójt poinformował o podjętych staraniach dot. utrzymania Posterunku 

Policji w Wierzchowie. Wójt dodał, że starania te nie dotyczą spraw 

personalnych, broni Posterunek przed likwidacją pod względem 

instytucjonalnym, 

 3 grudnia br. o godz. 18.00 odbędzie się spotkanie z posłem Wiesławem 

Suchowiejko, natomiast 7 grudnia o godz. 12.00 spotkanie z senator 

Grażyną Sztark. Wójt będzie zabiegał by senator Sztark spotkała się z 

emerytami. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 5. 

 

 

Ad. 5 
 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat 

prac Rady w okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 4 do nin. 

protokołu. 

 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy 

o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 



Protokół Komisji Nr 10/2012 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Kazimierz Pajor. 

Protokół Nr 10 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 10/2012 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

3) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard 

Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 10/2012 stanowi załącznik nr 8 do nin. Protokołu. 

 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 6 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

 

Ad. 7 

 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym nie wpłynęła żadna interpelacja Radnych. 

 

Radny Józef Janicki zgłosił uwagę do zapisu w protokole z ostatniego 

posiedzenia Komisji Kultury, Kultury Fizycznej, Oświaty, Zdrowia i Opieki 

Społecznej, który dotyczył zgłoszonego przez niego zapytania w sprawie 

dofinansowania przez Dyrektora GOKSiT budowy chodnika w kierunku 

pomnika w Świerczynie. Radny wyjaśnił, że chciał uzyskać informację, czy 

Dyrektor GOKSiT ma dochody, których nie może na ten cel wydać, czy nie 

dofinansowała budowy chodnika, bo nie ma pieniędzy. 

 

Radny Stefan Żołynia odczytał zapis z protokołu z ostatniego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej dotyczący działalności Ochotniczej Straży Pożarnej i 

Komendanta Gminnego Ochotniczej Straży Pożarnej w Gminie Wierzchowo. 

Odczytał również odpowiedź Wojewody Zachodniopomorskiego w sprawie 

wydania opinii przez Wojewodę, czy Radny Rady Gminy Wierzchowo może 

jednocześnie pełnić funkcję komendanta gminnego Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Wierzchowie:  cyt. „W przedmiotowej sprawie, jak i we wszystkich 

sprawach, w których w toku działalności organów gminy występują zagadnienia 

prawne budzące wątpliwości, powinien wypowiedzieć się przede wszystkim 

podmiot dokonujący obsługi prawnej Urzędu Gminy.” 

Radny Stefan Żołynia powiedział: w związku z powyższym Wójt wprowadził 

Radnych w błąd, mówiąc że Wojewoda wyraził zgodę. Dalej, zapytał: jakie 

stanowisko zajął podmiot dokonujący obsługi prawnej Urzędu Gminy? 

 

Na sesji Radni nie złożyli na piśmie i nie zgłosili ustnie interpelacji. 



 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 7 i 

przystąpił do realizacji punktu 8 porządku obrad. 

 

 

Ad. 8 

 

Wobec braku dyskusji w tym punkcie obrad Przewodniczący obrad zamknął 

punkt 8 porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 11
05

- 11
15

. 

Po przerwie Przewodniczący obrad wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad 

obecnych jest 13 radnych i przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

 

Ad. 9  

 

Wstęp do tematu „Realizacja zadań wynikających z wdrożenia ustawy o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach” wygłosił Przewodniczący obrad 

Andrzej Kaczorkiewicz. Powiedział między innymi, że ustawa o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach obowiązuje, jesteśmy zobligowani do jej 

realizacji, poprosił o informacje na ten temat Klaudię Kalinowską – inspektora 

ds. gospodarki komunalnej, rolnictwa i ochrony środowiska. 

Inspektor K. Kalinowska poinformowała, że dnia 1 października 2012r. 

Zarządzeniem Wójta powołano Zespół ds. wdrożenia systemu gospodarowania 

odpadami w Gminie Wierzchowo. 

W skład Zespołu wchodzą: 

1. Klaudia Kalinowska, 

2. Tomasz Suchoński, 

3. Andrzej Kaczorkiewicz, 

4. Kazimierz Pajor, 

5. Józef Janicki. 

Zadaniem Zespołu jest wdrożenie nowego systemu gospodarowania odpadami 

w Gminie Wierzchowo zgodnie z ustawą z dnia 1 lipca 2011r. o zmianie ustawy 

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych innych ustaw, w 

szczególności: 

1. Opracowanie projektu regulaminu utrzymania czystości i porządku w 

Gminie Wierzchowo, 

2. Wskazanie metody ustalania opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, ustalenie stawki takiej opłaty wraz z przygotowaniem projektu 

stosownej uchwały w tym zakresie, 

3. Opracowanie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych 



na terenie Gminy Wierzchowo wraz z projektem stosownej uchwały w tym 

zakresie, 

4. Ustalenie terminów, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na 

terenie Gminy Wierzchowo wraz z projektem stosownej uchwały w tym 

zakresie, 

5. Określenie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów wraz z projektem stosownej uchwały w tym 

zakresie. 

Wyżej wymieniony Zespól spotykał się kilka razy. Podczas spotkań opracowany 

został projekt regulaminu oraz określono metodę za gospodarowanie odpadami, 

a także określono stawki opłat za odpady. Na dzień dzisiejszy Gmina zapewni 

odbiór odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których 

zamieszkują mieszkańcy. W tym miejscu należy również dodać, że odpady będą 

musiały być zabierane z tych nieruchomości gdzie w części są zamieszkałe oraz 

prowadzona jest działalność gospodarcza. Wówczas właściciel takiej 

nieruchomości będzie wnosił opłatę łączoną tj. opłata od osób zamieszkałych 

oraz za pojemnik. Dlatego też Zespół musi ustalić stawki za pojemnik. Na dzień 

dzisiejszy stawka za odpady z nieruchomości, które będą je segregować wynosi 

15 zł od osoby, a nieruchomości, które nie będą segregować odpadów wynosi 18 

zł. W tym miejscu należy wskazać, że właściciele nieruchomości, którzy 

posiadają młodzież uczącą się zobowiązani będą wnieść stawki o połowę 

mniejsze. W skład stawki za odbiór odpadów uwzględniono koszty odbierania, 

transportu, zbierania, odzysku i unieszkodliwiania odpadów komunalnych, 

utworzenie punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych, obsługi 

administracji systemu.  

Projekt regulaminu, który został opracowany przez Zespól będzie musiał zostać 

zmodyfikowany, ze względu na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 

Zachodniopomorskiego. 

 

Radny Stefan Żołynia zapytał, czy gmina będzie świadczyć usługi w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości? 

 

K.Kalinowska odpowiedziała, że zostanie wyłoniony odbiorca w przetargu. 

Zastrzegła, że zaproponowana na dzień dzisiejszy stawka za odpady w 

wysokości 15 zł od osoby (odpady segregowane) i 18 zł od osoby (odpady nie 

segregowane) nie jest ostateczna i może ulec zmianie – może wzrosnąć lub 

zmaleć – zależy od wyników przetargu, w związku z czym wymagana będzie 

zmiana deklaracji. 

Obowiązkiem właściciela nieruchomości jest zakup pojemnika – na dzień 

dzisiejszy nie wiemy, czy będzie to w formie dzierżawy, czy zakupu. Wyżej 

wymieniona stawka nie zawiera kosztu dzierżawy lub zakupu pojemnika. 



Właściciel nieruchomości będzie musiał zaopatrzyć się w pojemniki do 

selektywnej zbiórki odpadów w przypadku gdy złoży taką deklarację, odpady 

ulegające biodegradacji (biodegradowalne – odpady zielone, liście) będą 

musiały być zadeklarowane, należy je składować w kompostownikach, które 

można zakupić lub zrobić we własnym zakresie. Częstotliwość odbioru 

odpadów – raz na dwa tygodnie. 

 

Radny Powiatu Janusz Przybyła zapytał: a co w sytuacji, gdy w danej 

nieruchomości zameldowane na stałe są cztery osoby, a faktycznie zamieszkuje 

dwie. 

 

Andrzej Kaczorkiewicz odpowiedział, że właściciel nieruchomości będą składać 

deklaracje ile faktycznie osób zamieszkuje, a nie ile osób jest zameldowanych. 

 

Klaudia Kalinowska dodała, że pojemniki (mogą być worki) do selektywnej 

zbiórki odpadów będą oznakowane odpowiednim kolorem – kwestie tę będzie 

określać regulamin utrzymania czystości i porządku w Gminie Wierzchowo. 

Jeżeli właściciel nieruchomości zadeklaruje, że będzie segregować odpady, a 

tego nie dokona, taki właściciel będzie obciążony stawka wyższą. 

 

Sołtys wsi Żabin Wiesława Żegiestowska zapytała, co z odpadami sanitarnymi, 

jak np. strzykawki? 

 

K.Kalinowska odpowiedziała – odbiór będzie dokonany za dodatkową opłatą. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 9 i 

przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

 

Ad.10 

 

Głos zabrał Dyrektor Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w 

Wierzchowie Jarosław Doroszuk. Zapoznał zebranych z planowanymi taryfami 

dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków - 

ceny i stawki opłat zawarte w taryfie określono na podstawie niezbędnych 

przychodów dla prowadzenia działalności w zakresie zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Wierzchowo – 

do wymiany są pompy, niezbędne jest założenie monitoringów na 

przepompowniach, wzrastają ceny energii i materiałów.  

W związku z tym opłaty za wodę i ścieki wynoszą odpowiednio: 

1) taryfa za m
3
 dostarczonej wody dla I taryfowej grupy odbiorców wynosi 

2,96 zł brutto, 



2) taryfa za m
3
 dostarczonej wody dla II taryfowej grupy odbiorców wynosi 

3,94 zł brutto, 

3) taryfa za m
3
 odprowadzonych ścieków dla I taryfowej grupy odbiorców 

wynosi 5,40 zł, 
4) taryfa za m

3
 odprowadzonych ścieków dla I taryfowej grupy odbiorców 

wynosi 6,12 zł,
 

Dyrektor zwrócił się do Rady z prośbą o zatwierdzenie przedstawionych taryf. 

 

Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz powiedział, że organem właściwym do 

weryfikacji proponowanych taryf jest Wójt. Wójt pozytywnie zaopiniował 

proponowane taryfy. 

 

Przewodniczący obrad zamknął punkt 10 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 11. 

 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod 

głosowanie następujące projekty uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 13radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 12 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XXV/183/2012 w sprawie 

zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków – która stanowi załącznik nr 10 do 

nin. protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 13radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 12 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XXV/184/2012 w sprawie 

ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu 

budżetowego w 2013r. – która stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

 

3)  Rada Gminy w obecności 13radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 12 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XXV/185/2012 w sprawie 

zakresie i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy 

Wierzchowo, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 



finansowej, w tym realizacji ujętych w prognozie przedsięwzięć oraz 

informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 

samorządowych instytucji kultury za pierwsze półrocze roku 

budżetowego – która stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

 

4)  Rada Gminy w obecności 13radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXV/186/2012 w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2012 rok – która stanowi 

załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 

5)  Rada Gminy w obecności 13radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXV/187/2012 w sprawie 

przyjęcia Programu współpracy Gminy Wierzchowo z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i 

o wolontariacie na rok 2013 – która stanowi załącznik nr 14 do nin. 

protokołu. 

 

6) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiktor Majda odczytał zarzuty 

zawarte w skardze Pani Grażyny Górskiej na działania Kierownika GOPS 

w Wierzchowie i uzasadnienie Komisji Rewizyjnej w sprawie uznania 

skargi za bezzasadną 

Rada Gminy w obecności 13radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXV/183/2012 w sprawie 

rozpatrzenia skargi Pani Grażyny Górskiej na działania Kierownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie – która 

stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu 

Przewodniczący obrad zamknął punkt 11 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 12. 

 

 

 

 



Ad. 12 

 

 

Wójt odpowiedział na zapytanie Radnego Stefana Żołyni: 

cyt. „Publicznie zostałem pomówiony o to, że kłamię, ale to jest ocena Kolegi 

Radnego.  

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo ! Nie wiem, co mam 

odpowiedzieć w tej sytuacji, to jest problem Pana Radnego, który nie potrafi 

jakby ze zrozumieniem słuchać i czytać. Jeżeli to by potrafił na tamten czas, to 

dzisiaj nie angażowałby ani Rady ani pisania tych pism i nie wywoływałby 

emocji i dokonywał pomówień. Wyraźnie mówiłem, że po zinterpretowaniu 

przez Wojewodę, w mojej ocenie Pan Radny, który pełnił obowiązki 

Komendanta Gminnego Ochotniczej Straży Pożarnej w gminie i umowa zawarta 

była przed uzyskaniem mandatu – nie dotyczy, tak to mówiłem. Cały czas i 

dalej powtarzam i dalej twierdzę, jakby Pan odczytał to, co właściwie Pan 

pokazuje, to dzisiaj nie byłoby żadnych problemów, bo przecież Wojewoda 

jakby zauważył, że jest kolizja prawna, to od razu przysłałby na ręce 

Przewodniczącego Rady Gminy wygaszenie mandatu – to po pierwsze. Po 

drugie również informowałem się radcy prawnego, radca prawny również 

podzielił to stanowisko, że ten przepis, który tutaj przywołujemy nie dotyczy 

umów wcześniej zawartych. Jeżeli Pan uważa, że Radnego działaniem jest 

mieszanie, mącenie i podejrzewanie, to jest Pana problem. 

 

Radny Stefan Żołynia: „Ja tylko patrzę, czy pieniądze są wydane właściwie, czy 

nie właściwie, jeżeli właściwie, to przeproszę i tyle, mam do tego prawo. 

 

Wójt Jan Szewczyk: „Pieniądze są właściwie wydane, nawet za ten wkład pracy, 

jaki wkłada (Radny Bogusław Pawłowicz) w działalność OSP i na rzecz 

bezpieczeństwa gminy, to powinny być dużo większe przeznaczone pieniądze i 

nie patrzmy personalnie. Tokiem Pana rozumowania komuś innemu 

powinienem zlecić, ktoś inny zrealizowałby za te same pieniądze i tak trzeba 

byłoby ponieść koszty.” 

 

Radny Bogusław Pawłowicz: „Ja mam wielką prośbę Pani Wójcie. Jest jeszcze 

taki twór jak Zarząd Gminny OSP. Dziwię się Panu Panie Radny, że od razu nie 

poszedł Pan w tym kierunku, żeby wszystko wytłumaczyć (Polonez, Mercedes, 

ubezpieczenia). Są pewne niejasności, ale to są niejasności po naszej stronie, 

Pan jeszcze nie wie wszystkiego, ja bardzo proszę żeby w najbliższym terminie 

zrobić Zarząd Gminny OSP, wyjaśnić sobie pewne sprawy, kto jeździ, po co 

jeździ, które samochody są nasze, które są gminne. Może wtedy Pan Radny 

Żołynia będzie trochę oświecony. Te słowa Radnego Żołyni na Komendanta 

Gminnego OSP to mało, ale to, co się dzieje w ostatnim miesiącu podczas mojej 

choroby i to co doszło do mnie – ja sobie nie pozwolę na to, żeby takie słowa 



padały i myślę, że tych osiemdziesięciu mężczyzn (strażaków) z gminy 

Wierzchowo na pewno też sobie nie pozwoli na takie ostre słowa, które Pan 

potrafił użyć tutaj w Urzędzie Gminy, ja mam na to świadków. Tak jak 

powiedziałem Panie Wójcie, w trybie pilnym proszę zorganizować posiedzenie 

Zarządu gminnego Ochotniczej Straży Pożarnej. Dziękuję.” 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść 

odpowiedzi, które wpłynęły do biura Rady w okresie międzysesyjnym na 

zgłoszone przez radnych interpelacje. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 12 

porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 13. 

 

 

Ad. 13 
 

Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz zwrócił się do radnych 

wchodzących w skład Zespołu ds. wdrożenia systemu gospodarowania 

odpadami w Gminie Wierzchowo o pozostanie po posiedzeniu sesji celem 

ustalenia terminu posiedzenia Zespołu. 

Wszystkich Radnych poprosił o odbiór materiałów biurowych w biurze Rady 

Gminy. 

 

Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska zwróciła się z prośbą do Wójta Gminy o 

wytyczenie białą linią miejsc parkingowych przy Urzędzie Gminy w 

Wierzchowie. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Piotr Paszkiewicz 

poinformował, że 14 grudnia br. organizowana jest wigilia dla samotnych, 

poprosił o przekazanie tej informacji w terenie. Osoby zainteresowane mogą 

zgłaszać się do GOPS. 

 

Radny Stefan Żołynia zapytał uczniów Gimnazjum w Wierzchowie, 

uczestniczących w posiedzeniu sesji, czy są poinformowani, jak mają 

postępować gdyby wyczuli woń alkoholu u nauczyciela. 

 

Wójt Jan Szewczyk ponownie zabrał głos w sprawie deklaracji podatkowych – 

jeżeli ktoś będzie miał problem z wypełnieniem deklaracji podatkowych może 

zwrócić się o pomoc do pracownika Urzędu Gminy merytorycznie 

odpowiedzialnego za prowadzenie tych spraw. 

Następnie Wójt powiedział, że Komendant Gminny OSP zmusił Go do zwołania 

posiedzenia Zarządu Gminnego OSP. Zwrócił się do Radnego Stefana Żołyni, 

czy przyjmie zaproszenie na to posiedzenie, nie ma sensu zbierać się dla siebie. 



Jak Rada Gminy chce, to może wysłać Komisję Rewizyjną do kontroli. Cyt. „Ja 

pytam Radnego Żołynię, bo nikt inny z Komisji Rewizyjnej nie podnosi 

problemu w tym temacie. Jeżeli przyjmie Pan zaproszenie – odbędzie się 

posiedzenie Zarządu”. 

Radny Stefan Żołynia: Cyt. „Pierwszą kontrolą Komisji Rewizyjnej była 

kontrola w Gminnym Ośrodku Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie – 

„do trzeciego pokolenia” do tyłu, nie może być świętych krów, Ochotnicza Straż 

Pożarna to 10% budżetu”. 

 

Przewodniczący obrad podsumowując dyskusję powiedział: jest zaproszenie 

Pana Wójta dla Radnego Żołyni na posiedzenie Zarządu OSP. 

 

Radny powiatu Janusz Przybyła powiedział, że kontrola Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy może odbyć się tylko w zakresie przyznanych środków z budżetu 

gminy. OSP jest organizacją pożytku publicznego – stowarzyszeniem 

zarejestrowaną w KRS i pod względem działalności statutowej władnym do 

kontroli jest Starostwa Drawski. Finanse, z których korzysta OSP w gminie 

Wierzchowo są zaewidencjonowane w Urzędzie Gminy i są one jawne. 

 

Radny Bogusław Pawłowicz po raz kolejny stwierdził, że trzeba wyjaśnić, do 

kogo i jakie samochody należą. 

 

Radny Józef Wódz zwrócił się z prośbą do Wójta o jak największe nagłośnienie 

poprzez wywieszenie na tablicach ogłoszeń informacji dotyczącej weryfikacji 

deklaracji podatkowych. 

 

 

Ad. 14 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej 

Kaczorkiewicz o godz. 12
20

 zamknął obrady XXV sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

        Przewodniczący Rady 

 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

 

Podpis protokolantów: 

1. K.Kalinowska   ……………….. 

2. D.Łukaszewska ………………..  


